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Rosník – úvod 

Vítejte v zimním čísle časopisu Rosník. 

Jsme na začátku roku 2014 a přejeme 

Rosníku i vám všem, aby byl tento rok 

krásný a úspěšný a přinesl všem spoustu 

nových zážitků.  

V tomto čísle máme úplnou novinku. 

Poprvé vyrazili reportéři časopisu pro 

rozhovor mimo naši školu. Navštívili 

MěÚ v Rosicích a vyzpovídali pana 

starostu Mgr.  Jaroslava Světlíka. Pan 

starosta byl velmi vstřícný a odpovídal 

na otázky týkající se jak života ve městě, 

tak svého soukromí. V listopadu 

a prosinci se událo ve škole mnoho 

nového. A náš časopis byl samozřejmě 

u toho. Čtěte reportáže o veletrhu 

středních škol, o tom, jak se u nás cítili 

Mikuláš, čert a anděl při své každoroční 

návštěvě školy, o přípravě divadelního 

představení a o dalších aktivitách, 

kterými jsme si vytvářeli předvánoční 

atmosféru. Dozvíme se také, jakých 

úspěchů dosáhli žáci 3.  A v programu 

eTwinning. V časopise najdete naše už 

tradiční rubriky, které vás informují 

o aktivitách školní družiny. Opět 

navštívíme školní parlament a zjistíme, 

na čem právě pracují jeho členové. Na 

krásný vánoční čas bude vzpomínat 

Rosník v kuchyni. Můžete si s ním upéct 

krásné a výborné vánoční dortíky.  Své 

znalosti o vánočních zvycích si můžete 

vyzkoušet v kvízu. Poučit se můžete 

v článcích o hudbě a o domácích 

mazlíčcích. Pobaví vás příběhy 

a komiksy, které napsali naši žáci. 

Nebude chybět ani hádanka na závěr. 
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Rozhovor se starostou 

Tentokrát vyrazil časopis Rosník za 

rozhovorem mimo naši školu. Troufli 

jsme si rovnou do míst v Rosicích 

nejvyšších a domluvili jsme si 

rozhovor s panem starostou 

Mgr.   Jaroslavem Světlíkem. Měli jsme 

trochu obavy, jestli to zvládneme. Ale 

pan starosta nás přijal velice vřele 

a  celý rozhovor proběhl v uvolněné 

atmosféře. Pan starosta odpovídal 

otevřeně na všechny naše otázky 

a  hodně jsme se společně nasmáli.  

 
1. Před pár dny jsme slavili 

svátky, Vánoce a  Nový rok. Jak jste je 

slavil vy? 

Klasicky, (pan starosta má dospělé 

děti) kapr, salát, televize a od Ježíška 

jsem dostal to, co jsem si přál (smích). 

2. Co nového plánujete do 

nového roku? 

Pokud se ptáte na to, co chystáme 

v Rosicích, pak na prvním místě 

plánujeme opravu staré rosické kašny 

před poštou. Už celá léta není funkční 

a málokdo pamatuje, že z ní také 

stříkala voda. Chceme také v rámci 

našich možností vyspravit město. 

Soustředit se budeme na chodníky ve 

městě. Opravit by se měl i chodník 

v ulici Pod Zahrádkami, abyste mohli 

bezpečně chodit do školy.  

3. Jaký jste měl vztah ke škole 

a  jaké jste měl rád předměty? 

V mládí, tak jako asi u každého žáka, 

byl můj vztah vcelku vlažný, ale teď si 

školy vážím. Asi nejradši jsem měl 

tělocvik, český jazyk a  chemii. Myslím 

si, že jsem měl rád různé předměty 

hlavně kvůli dobrým učitelům. 

Nenáviděl jsem výtvarnou výchovu, 

protože jsem nikdy neuměl moc 

malovat. Skoro vždy mi moji práci 

omlátili o hlavu. (smích) 

4. Jaké umíte cizí jazyky? 

Umím rusky, učil jsem se 15 let 

německy, pasivně umím anglicky. 

Perfektně se domluvím anglicky 

v místech, kde angličtina není rodným 

jazykem. Jsem na stejné úrovni jako ti, 

s kterými mluvím. Díky mému 

působení v cestovním ruchu umím 

trochu španělsky a portugalsky.  

5. Na jaké školy jste chodil a kde?  

Chodil jsem na ZŠ Rosice. Pak jsem byl 

studentem gymnázia na Zastávce. Tato 

střední škola byla nejblíže, a tak jsem si 

mohl ráno přispat (smích). A nakonec 

jsem studoval pedagogickou fakultu 

obor matematika – chemie. 

6. Když jste končil základní 

školu, už jste uvažoval o práci 

starosty? 

Ne, nikdy jsem o tom ani v nejmenším 

neuvažoval a dostal jsem se sem 
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náhodou.  

7. Jaké máte koníčky, co vás baví? 

V mládí jsem se věnoval fotbalu. 

A sport mám rád dodnes, zahraji si 

fotbal nebo squash, v létě si rád 

zaplavu, v zimě si vyrazím na lyže 

Také rád cestuji a poznávám nové 

země.  Přečtu si nějakou pěknou knihu. 

A pochopitelně moje práce je mým 

velkým koníčkem (smích).  

8. Máte domácího mazlíčka nebo 

zvířátko? 

Ano mám psa, ale jinak mám rád 

všechny zvířata.  

 
9. Jaké máte rád jídlo? 

Buchtičky s krémem, miluji sladká jídla 

(smích).  

10. Co raději sledujete fotbal nebo 

hokej? 

Radši mám hokej!  

11. Zámecký park je především 

místem pro hezkou procházku 

a odpočinek. Je tam také krásné staré 

kamenné divadlo. Chtěli bychom 

navrhnout, jestli by se tam někdy 

nemohli konat nějaké společenské 

akce? 

Ano, víme o tom, je velká škoda, že se 

park nevyužívá. Jakmile ovšem se nám 

podaří sehnat potřebné finance, rádi 

bychom park opravili a obnovili akce.  

12. Bydlíme na ulici Zbýšovská 

a  Dr. Živanského a každý den 

chodíme do školy i ze školy přes ulici 

Tetčickou  (pod schody). V zatáčce je 

přechod pro chodce špatně vidět. 

Chtěli bychom se proto zeptat jestli 

by se s tím nedalo něco dělat? 

Silnice je státu a my nemůžeme nic 

udělat, dokud na to stát neuvolní 

peníze. Už rok máme u státu žádost 

o nový semafor.  

13. Co říká na výstavbu v tak 

zvaném „Zeleném pásmu Rosic“? 

Před pěti lety se bohužel udělala 

změna v územním plánu Rosic, podle 

této změny je možno toto místo využít 

pro výstavbu rodinných domků. Mrzí 

to i mě. Takové místo by mělo sloužit 

spíše ke krásné procházce. 

14. Hrál jste na nějaký hudební 

nástroj? 

Hrál jsem 9 let na klavír. 

15. Co plánujete (jako město) 

v letošním roce udělat pro školu, 

nebo jak chcete se školou 

spolupracovat?  

Se školou docela spolupracujeme, 

např. se vždy v červnu setkávám 

s absolventy, v září vítám prvňáčky. 

Pravidelně se zúčastňuji 

absolventského plesu školy.  

16.  Jak hodnotíte naši školu? 

Vaši školu hodnotím moc dobře. 

Pracuje tady spousta kvalitních učitelů. 
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Myslím, že škole prospěla i změna 

pana ředitele a pana zástupce. Oba 

přinesli do školy zase něco nového. 

17. Jak to probíhá se stavbou 

obchodního centra v Rosicích? 

Uskuteční se vůbec?  

Ano obchodní centrum se stavět bude, 

odhadujeme to na rok 2015-2016. Bude 

mít 3 patra, dole se plánují různé 

obchody a v horních patrech bude 

55 bytů. 

18. Jakou restauraci v Rosicích 

byste nám doporučil? 

Nechci nikoho urazit. Pizzerie 

U radnice nebo Rozsocháč jsou dobré 

restaurace, ale není to ono. Marně tady 

hledám restaurace na takové úrovni 

jako např. v Neslovicích či Říčanech. 

19. Jak je to s opravou zámku? 

Ano, zámek a jeho nádvoří je již 

opraven, znovu se pořádají prohlídky. 

A v zámeckém kulturním centru se 

pořádají různé akce, např. koncerty 

ZUŠ.

 

Moc děkujeme za rozhovor. 

Ondřej Nedorost, 7. A  

Nikola. Švancarová, 7. A 

Rozlučka s Lazlem 

Jistě víte, že 6. 12.  2013 se z naší školy 

odjel zpět do Anglie, konkrétně 

do Londýna, náš oblíbený asistent 

Lazlo Barclay. Poslední hodiny 

angličtiny s ním trávilo hodně tříd, já 

však budu psát o poslední hodině 

v 7. A u paní učitelky Roche 

a o konverzaci v anglic-kém jazyce 

pro 7.  ročník. Paní učitelka Roche šla 

s Lazlem po chodbě a my jsme věděli, 

že tím začíná poslední hodina 

angličtiny s ním. Na tuto hodinu už 

připadlo vánoční téma, Lazlo povídal 

o Vánocích v Anglii a my jsme 

pořádně poslouchali. Když už byl 

skoro konec hodiny, všichni jsme se 

s Lazlem začali loučit. Vtom jsme 

vytáhli dortíky napečené pro Lazla 

a k nim jsme mu dali i čokoládu. Celá 

tato hodina skončila mohutným 

focením. Další rozlučka probíhala 

v hodině konverzace v anglickém 

jazyce. Tentokrát Lazlo dostal jen 

vytištěné fotky nás s ním. Hodina byla 

vánoční, opět jsme si povídali 

o vánočních zvycích a tradicích 

v Anglii. Potom před tabuli nastoupil 

Ondra Dušek a přečetl nám něco 

o tom, kdo nosí dárky v jiných zemích. 

Hodinu Lazlo zakončil videem se 

Santou Klausem (v Anglii Father 

Christmas - otec vánoc), který rapoval 

a tančil. Jen pár dní po tom, co Lazlo 

odjel zpět do Anglie, měl narozeniny, 

a proto se na jeho facebooku objevily 

spousty přání k narozeninám i od žáků 
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z naší školy. Doufám, že se s Lazlem 

ještě někdy uvidíme. (Recept na 

dortíky, které jsme Lazlovi dali, 

najdete též v tomto Rosníku). 

 

Ondřej Nedorost, 7. A  

Nikola. Švancarová, 7. A 

Veletrh SŠ na naší škole  

Veletrh středních škol je na naší škole 

již tradiční akcí. Letos se ho zúčastnil 

rekordní počet (32) škol z blízkého 

i  vzdálenějšího okolí. Jak viděli akci ti, 

kterým je určena, si můžete přečíst 

níže. Jako perličku přidávám také 

pohled pomocníků, bez nichž by byla 

organizace náročnější. Tímto děkuji 

dobrovolníkům, žákům své třídy 7. B. 

Za pomoc s organizací Veletrhu SŠ 

moc děkuji především svým kolegům 

Mgr. Lence Ondráčkové, Ing. Františku 

Pokornému a Mgr. Elišce Špačkové.  

Mgr. Michaela Hantková 

Dne 19. 11. 2013 se na naší škole 

uskutečnil Veletrh SŠ. Byla to dlouho 

očekávaná akce, na kterou se chystali 

téměř všichni žáci devátých, ale 

i osmých ročníků. Všichni jsme doufali, 

že se něco dozvíme o škole, o kterou 

máme zájem, anebo si ještě školu 

vybereme.  

Nejprve jsme se všichni shromáždili 

v aule na společné části, která začala 

v půl páté. Pan učitel Pokorný měl 

krátký proslov, paní učitelka Hantková 

řekla něco k přijímacím zkouškám 

a také se nám představili jednotliví 

zástupci škol. Potom byla druhá část, 

ta začala asi kolem 17.  hodiny, a to 

jsme mohli s rodiči různě chodit po 

třídách, kde byli zástupci ze škol, 

a ptát se na to, co nás zajímalo. 

A i když jsme třeba nenašli školu, 

o kterou jsme měli zájem, tak na 

chodbě na lavicích byly informační 

letáčky a materiály. Všem jistě 

pomohly cedulky s názvy škol, 

umístěné na dveřích každé třídy, jinak 

bychom se tam ve školách asi 

nevyznali, protože zástupců dorazilo 

celkem hodně. 

Mně se veletrh líbil, určitě mi pomohl 

s volbou střední školy a doufám, že se 

bude pro budoucí deváťáky pořádat 

i v příštích letech. 

Eliška Nekudová, 9. A 

Dne 19. 11. 2013 jsem se zúčastnil 

Veletrhu středních škol jakožto 

pomocník a „uvaděč“. O půl čtvrté 

jsme se spolu s ostatními uvaděči 

dostavili ke koridoru školy. Paní 

učitelka Hantková nám ukázala, co 

a jak, kde má která škola stanoviště, 

kam se mají zástupci podepsat atd. Asi 

ve čtyři se začali scházet první zástupci 

a my je začali odvádět na stanoviště. 

Po páté hodině zástupci chodit 

přestali, v aule začala informační část 
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paní učitelky Hantkové a my měli 

volno. Mohli jsme jít domů, ale my 

jsme tam ještě chvíli zůstali, povídali si 

a někteří z nás se šli i podívat do auly 

a na stanoviště středních škol. Byl to 

příjemný způsob, jak trávit čas 

s kamarády, a to, že z toho koukala 

i pochvala do žákovské knížky, to ještě 

zlepšilo. 

Jáchym Heroudek,  

dobrovolný uvaděč, 7. B 

 

Klára Vyhnalíková, 8.  A 

Mikulášská nadílka 

Jako už tradičně navštívili 5.  prosince 

naši školu Mikuláš, čert a anděl. Na 

jejich návštěvu se vždy těší celá škola. 

Je s nimi legrace a každý je chce vidět, 

nechat si udělat šmouhu na obličeji 

nebo dostat malý dáreček.  

Vzkaz od čerta – jak hodnotím letošní 

mikulášskou pouť po škole a školce. 

Dne 5. 12. jsme se jako každý rok 

vydali i do vaší školy, protože to je 

tradice. Prvňáci byli celkem hodní, ale 

s druháky to bylo horší. Každý měl 

šanci se zachránit básničkou. A když se 

obhájil, dostal potom sladkou nadílku. 

Musím si stěžovat, nikoho jsem si 

neodnesl. Docela jsem přemýšlel 

o  panu učiteli Minaříkovi a Vocilkovi, 

potřebuji pomocníky do pekla. Ale 

nakonec jsem vám je nechal ve škole. 

Doufám, že ve škole nebudou mít větší 

peklo než v tom opravdovém pekle.  

Nejhorší to bylo se školkou, tam jsem 

se na jednoho zlobivce nemohl ani 

podívat, protože dostával hysterické 

záchvaty.  Toho bych do pekla 

nechtěl, ten by tam furt pištěl a vřískal. 

Ale příští rok se odnesu všechny 

neposluchy a už se nebudou moci 

zachránit. BLL  

ČERTÍK BARTÍK  

A jak hodnotily letošní mikulášskou 

nadílku děti? Prvňáci i druháci byli 

nadšení a hned ochutnávali dobroty. 
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Třeťáci vyhlíželi, kdy už přijde 

Mikuláš i za nimi. V hodinách vůbec 

nedávali pozor a jenom poslouchali, 

kdy se ozve zvoneček a Mikuláš 

s čertem a andělem se bude blížit. 3.  A 

navštívili v hodině angličtiny. Celá 

trojice už byla unavená, tak si přišli 

odpočinout. Čert si dokonce sedl do 

lavice a dal si nohy na stůl!!! Žáci 

ostatních ročníků byli také zvědaví 

a vyhlíželi je každou přestávku. Podle 

počtu umouněných tváří se dá usoudit, 

že čert dělal, co mohl, aby se setkal 

opravdu s každým. 

Schválně se podívejte na fotky: 

Marcela Karásková, 9. B  

Mgr. Jana Odehnalová 

 Vánoční dílničky ve 3. C 

V pátek 13.  12. se konala na naší škole 

vánoční výstavka a den otevřených 

dveří. Rodiče mohli přijít do školy, 

zakoupit si nějaký vánoční výrobek 

a navštívit jednotlivé třídy. Ve třídách 

5. A a 3. C byly také vánoční dílničky. 

Rodiče si mohli s dětmi vyrobit 

vánoční ozdoby.  

 
V naší třídě to vypadalo moc krásně. 

Lavice byly spojené jako pracovní 

stoly. Všude byly zapálené svíčky 

a hrály koledy. Vytvářeli jsme vánoční 

koule z organzy. Maminky a babičky 

s námi seděly u stolů a pomáhaly nám. 

Vánoční koule se dělala tak, že jsme 

pomocí špejle zapíchávali 

různobarevné kousky organzy do 

polystyrénové koule. Nakonec jsme na 

kouli uvázali mašli, aby se dala zavěsit. 

Vyrobit kouli dalo docela dost práce, 

ale výsledek stál zato. U práce jsme si 

všichni povídali. V naší třídě nám bylo 

moc fajn. 

Vladimíra Odehnalová, 3.  C 

Vánoční dílničky v 5. B 

Stejně jako v minulých letech mohly 

děti pracovat během vánoční výstavky 

ve vánočních dílničkách u paní 



2 

2013/2014 ROSNÍK – Zprávy ze života školy 

 

Strana 10  

 

učitelky Žákové. Letos jsme je pojali 

méně stresově, protože minulý rok nás 

bylo moc a paní učitelka se nemohla 

věnovat všem tak, jak by chtěla. Do 

dílniček se nás přihlásilo 18. Začali 

jsme pracovat o půl druhé. Náš 

výrobek z hlíny byl na téma „Tři 

králové“. Po usušení nám naše výtvory 

paní učitelka vypálila. Sešli jsme se 

ještě dvakrát, protože jsme výrobky 

museli vybarvit a naglazovat. S velkou 

radostí jsme si naše umělecká dílka 

odnesli domů. 

Adéla Hájková, 5.  B 

 

Vánoční výstavka 13. 12. 2013 
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eTwinning v naší škole 

V loňském školním roce 2. A 

realizovala společně se slovenskými, 

polskými a slovinskými kamarády 

projekt nazvaný Noc v knihovně.  

Projekt je motivován příběhem dvou 

dětí, které zůstanou přes noc polapeny 

v knihovně. Jedno dítě rádo čte, druhé 

čtení knih nenávidí. Tu noc ožijí 

pohádkové postavy a pomáhají dětem 

jednak překonat samotu a jednak 

nalézt lásku ke knihám. 

Co bylo náplní? 

Losovali jsme 

nejlepšího mas-

kota projetu, posí-

lali si vánoční 

přání, dělali živé 

obrazy na téma 

Reading is cool, vytvořili jsme knihu 

do soutěže Její veličenstvo kniha se 

slovenskou a polskou přílohou. 

Pracovali jsme na vytvoření česko – 

anglicko – slovensko – polsko – 

slovinského slovníku, který má 

zvukovou a grafickou podobu 

s knihovnickou tématikou. S pomocí 

paní Jarky Eliášové jsme představili 

jednoho českého dětského hrdinu – 

vybrali jsme Ferdu mravence. 

Zúčastněné školy: 

Ivana Čepová, Základná škola 

Dargovských hrdinov 19, Humenné, 

Slovensko 

Iveta Matoušková, Základní škola 

Rosice, Pod Zahrádkami 120, Rosice, 

Česká republika 

Nena Mandelj, Osnovna šola Litija, 

Litija, Slovinsko 

Teresa Prokowska, Szkoła 

Podstawowa nr 1 w Bolesławcu, 

Bolesławiec, Polsko 

 
Tento projekt byl velmi úspěšný. 

Ve všech zemích získal Certifikát 

kvality /Quality label/ a také evropský 

certifikát /European quality label/. Toto 

prestižní ocenění se v naší republice 

uděluje dvakrát ročně nejlepším 

projektům v programu eTwinning. 

Největším úspěchem zatím je 1. místo 

v národní soutěži v Polsku a 3.  místo 

na Slovensku. Náš projekt se bude 

posuzovat – pro národní cenu ČR – na 

jaře příštího roku. 

Ocenění a průběh projektu si můžete 

prohlédnout na webu projektu: 

http://nightlibrary.blogspot.cz/p/award

s.html.

 

Mgr. Iveta Matoušková

javascript:navTo('dt.prof',63322);
javascript:navTo('dt.prof',63322);
javascript:navTo('dt.prof_institution',47609);
javascript:navTo('dt.prof_institution',47609);
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Jak jsme zase dělali divadlo 

Když koncem října přišla paní učitelka 

Richterová s tajemným výrazem ve 

tváři s otázkou: „Co kdybychom zase 

nacvičili nějaké divadlo?“, věděla jsem 

přesně, co nás v příštích týdnech čeká. 

Hodiny zkoušení, řešení různých 

nečekaných potíží a nervozita před 

premiérou. Přesto jsem kývla a docela 

jsem se začala těšit.  

V letošním roce jsme vybrali adaptaci 

pohádky Jana Drdy Hrátky s čertem. 

Výběr herců nebyl úplně jednoduchý. 

Někteří netušili, jak náročné 

nacvičování je čeká, a své role se 

vzdali. Nakonec se nám podařil 

sestavit stabilní tým herců a trénovali 

jsme a trénovali jsme. Začali jsme 

čtenými zkouškami a snažili jsme se 

herce přesvědčit, že je potřeba se 

naučit nejen svůj text, ale také přesně 

vědět, kdy text použít. Poté jsme se 

přesunuli na pódium v aule naší školy 

a nacvičovali jsme nejen text, ale také 

pohyb na jevišti. Protože herci stále 

úplně neovládali své poměrně dlouhé 

texty, zřídili jsme nápovědu a přibyli 

nám další dva členové. Ti trpělivě 

sledovali text v průběhu hry 

a v případě potřeby napovídali. Dále 

jsme přemýšleli, jak od sebe oddělit 

jednotlivé obrazy. Rozhodli jsme se 

pro světelné a hudební předěly. Paní 

učitelka Richterová sestavila hudební 

doprovod. Do naší divadelní party 

jsme přibrali osvětlovače.  

Také jsme řešili problém s kulisami 

a kostýmy. V našem souboru se ale 

naštěstí našli šikovní kutilové a malíři, 

kteří ve svém volnu vytvořili krásné 

kulisy. Kostýmy jsme si vymýšleli také 

sami. Nevěřili byste, kolik nečekaných 

věcí se nám postupně v kabinetě, který 

sloužil jako kostymérna, sešlo. Do této 

fáze přípravy se zapojili i mnozí 

rodiče. Tímto jim moc děkujeme.  

Divadlo pro nás nebyla jen houževnatá 

práce, ale také jsme si užili hodně 

legrace. Některé přebrepty herců se 

staly nezapomenutelnými.  

Když se například Martin Kabát ptal 

na vlastnosti ženichů a s vážnou tváří 

pronesl: „A jakého ženicha si přejete, 

seniorky?“ (místo sejkorky), padali 

jsme smíchy. Stejně úspěšný byl omyl 
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Káči, která byla velmi ovlivněná 

studiem angličtiny a místo typicky 

českého slova just na zkoušce zvolila 

anglickou výslovnost džast. Upravené 

zaklínadlo váženého a vzdělaného 

Školastyka se stalo téměř sloganem. 

Čerta Lucia zahnal slovy: „Ego te per 

sumum dekum obsekro.“ Bohužel 

v posledním slově zapomněl 

písmeno k. 

A pak přišel den D. Všichni jsme cítili 

trochu nervozity, jestli dlouho 

připravované představení zvládneme. 

Jak moc se nám to povedlo, posoudili 

ti, kteří se na představení přišli 

podívat. Hráli jsme v rámci vánočního 

programu 2. stupně 13. 12. v aule 

ZŠ Rosice. Videozáznam našeho 

představení můžete zhlédnout na 

webových stránkách ZŠ Rosice.  

Možná nejsme profesionální tým 

divadelníků, ale stala se z nás výborná 

parta. Všichni jsme věděli, že naše dílo 

je výsledkem kolektivní práce. Proto 

patří velký dík hercům Marcele 

Karáskové, Sašovi Hájkovi, Honzovi 

Poláčkovi, Andrei Mecerodové, Vašku 

Špičkovi, Lence Horáčkové, Honzovi 

Mecerodovi, Jirkovi Krejčímu, Patriku 

Šlechtickému, Simoně Čapkové a Míši 

Vodičkové, nápovědě Nikole 

Švancarové a Ondrovi Nedorostovi 

a osvětlovači Honzovi Pelikánovi.  

Rozhodli jsme se, že neusneme na 

vavřínech a pustíme se do nacvičování 

nové hry. Doufáme, že se zase najde 

příležitost představení předvést 

rosické veřejnosti.  

Za divadelní soubor  

Mgr. Jana Odehnalová  

 

 KONEC 
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Školní družina a Světový den 

Ekoškol 

Víte, co je program Ekoškola? Je to 

mezinárodní vzdělávací program, 

který má žáky vést k zodpovědnému 

jednání vůči životnímu prostředí. Naše 

škola je do tohoto programu zapojena 

již od roku 2005 a jen o rok později 

jsme poprvé získali titul Ekoškola. 

V nejbližší době nás čeká již třetí 

obhajoba tohoto titulu. Při příležitosti 

Světového dne Ekoškol, který připadl 

na 7. listopad, se konaly různé akce 

s ekologickou tematikou. Naše školní 

družina nezůstala pozadu. Všichni 

jsme se těšili na společné odpoledne 

s rodiči, které jsme chtěli strávit 

na školní zahradě. Účast nám přislíbil 

i zástupce pana ředitele Ing. František 

Pokorný. Bohužel počasí se projevilo 

nočním vydatným deštěm, a proto se 

program přesunul do náhradních 

prostor školní auly, kde se sešlo 

i několik ochotných maminek. Celou 

akci zahájil pan zástupce, jehož 

vystoupení bylo nezapomenutelným 

nejen odborným, ale i hereckým 

zážitkem. Pro děti připravil velice 

 zajímavé povídání o zahradě na 

podzim a o tom, jak ji připravit na 

zimu. Formou otázek a odpovědí jsme 

se dozvěděli spoustu poznatků 

o zazimování zahrad. Proč sekáme na 

podzim trávu a shrabujeme listí? Proč 

vlastně ryjeme záhonky a proč z nich 

musíme vybírat plevel už na podzim? 

A věděli jste, že je třeba zalévat 

zahradu ještě před zimou? Žáčci 1.-4. 

tříd nadšeně odpovídali a navzájem se 

doplňovali. Aula byla plná malých 

zahradníků.  

Druhou částí programu byla výroba 

školního betlému, samozřejmě ze 

samých recyklovaných, odpadových 

a přírodních materiálů. Pod rukama 

dětí, maminek a nás vychovatelek 

vznikali Marie, Josef, jesličky, stáj. 

Povedla se i ovečka. Vše se vyrábělo ze
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starého a skartovaného papíru, krabic 

a látek. Děti pracovaly s velkou radostí 

a zaujetím. Výsledek stál opravdu 

za to. Kdo v prosinci navštívil školu 

kvůli naší tradiční prodejní vánoční 

výstavce, uviděl družinový betlém 

na vlastní oči. 

 

Tímto pro nás ovšem Světový den 

Ekoškol nekončil. Následující den jsme 

se vypravili na školní zahradu 

a poznatky, o které se s námi podělil 

pan zástupce, jsme uvedli do praxe. 

Školní zahradu jsme začali připravovat 

na zimu. Děti roznášely v kbelíčcích 

kůru ke stromům a plotu, aby mohly 

stromky v klidu a teple přestát zimu 

a aby nám lesní zvěř nevnikla na 

školní pozemek a nezpůsobila tak 

škodu. Oba dva dny jsme si náramně 

užili a rodičům patří dík za jejich 

pomoc. 

Vánoční akce 

Jak jste si mohli přečíst v předchá-

zejícím článku, přípravu na vánoční 

akce jsme zahájili výrobou školního 

betlému. Ten jsme instalovali ve 

vstupní hale školy. Při prodejní 

vánoční výstavce, na které jsme se 

rovněž podíleli, prošly řady lidí právě 

kolem betlému. A tak se nám práce 

zúročila v podobě rozzářených očí 

těch, kteří výstavu navštívili. 

A protože nejsme pouze zdatnými 

výtvarníky, zabrousili jsme i do oblasti 

divadelní. Zdramatizovali jsme 

hudební pohádku O Budulínkovi, 

zahráli hru Jak tomu bylo v Betlémě 

a celé pásmo jsme završili koledami. 
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Vánoční vystoupení jsme zahráli pro 

mateřské školy, pro veřejnost a pro 

důchodce z rosického Penzionu.  

Zvláště v Penzionu jsme měli dobrý 

pocit na duši, že jsme mohli udělat 

něco i pro naše starší občany. Dostalo 

se nám vřelého přijetí, vždyť jsme tu 

také nebyli poprvé. Babičky 

a dědečkové s námi zpívali, povídali si 

a už se těší na další akci, kterou pro ně 

připravujeme na jarní období. 

Tentokrát to bude sportovní 

odpoledne. Paní ředitelka odměnila 

děti sladkostmi a my jsme odcházeli 

s velmi dobrým pocitem.  

Na závěr se musíme ještě pochlubit 

Na podzim jsme instalovali na 

Městském úřadě v Rosicích výtvarné 

práce na téma: A CO DĚTI, MAJÍ SI 

KDE HRÁT? Děti ztvárnily své 

představy o tom, jak by mělo vypadat 

dětské hřiště. A ejhle! Výsledek se 

dostavil. Pan místostarosta Lukáš 

Volánek nás kontaktoval a naše 

nápady budou skutečně využity při 

budování hřiště. Budeme držet palce 

našim zastupitelům, aby projekt 

dovedli ke zdárnému konci. 

Mgr.   Eva Hájková 

Helena Jurová 

vedoucí ŠD 



 
ROSNÍK – Parlamentní zpravodajství 

2 

2013/2014 

 

    Stránka 17 

 

Práce školního parlamentu 

v I. pololetí 

V tomto pololetí školní parlament 

odvedl opět velký kus práce. Abychom 

věděli, co bude náplní naší práce, 

museli poslanci nejprve oslovit své 

spolužáky. Vysondovali, co je trápí, 

zda mají některé návrhy či připomínky 

nebo nápady, jak si ještě zpříjemnit 

pobyt v prostorách naší školy. Sešlo se 

nám opravdu hodně podnětů, ze 

kterých si poslanci vybrali pouze ty, 

které se jim zdály realizovatelné a pro 

všechny přínosné. Nejvíce naráželi na 

nespokojenost žáků s klimatem školy. 

Žádali více legrace, zpestření 

přestávek a zútulnění tříd.   

Připravili plán „netradičních dnů“, 

kterými chtějí osvěžit právě prostředí 

školy a odlehčit tak denní dřinu 

a učení. Takže se již teď můžete těšit na 

den v pyžamu, den v brýlích, den 

v teplákách, apod. Dále poslanci 

dlouze diskutovali o možnosti 

výmalby tříd a chodeb nebo o přístupu 

žáků k wifi připojení. Momentálně se 

parlament zabývá stále se množícími 

stížnostmi na naši školní jídelnu a na 

hodnocení kázně dle bodového 

systému. V příštích dnech budete nově 

potkávat poslance v parlamentních 

tričkách, ve kterých budou 

reprezentovat naši školu a bude tak 

snazší je poznat v davu. Parlament je 

stále otevřen všem vašim podnětům, 

návrhům, tak se nebojte některého 

člena parlamentu oslovit.  

 

Za školní parlament 

Mgr. Eva Polcarová  
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EKO kroužek 

Ekokroužek u nás ve škole se schází 

pravidelně jednou za měsíc. Jsme 

součástí týmu, který pracuje v progra-

mu Ekoškola. A co to je Ekoškola? 

Oficiálně najdete tohle: Program 

Ekoškola je mezinárodní vzdělávací 

program, jehož hlavním cílem je, aby 

žáci snižovali ekologický dopad školy 

a svého jednání na životní prostředí a 

zlepšili prostředí ve škole a jejím okolí. 

My jako ekotým máme být hýbatelem 

práce v projektu. Věnujeme se těmto 

tématům: odpady, voda, energie, 

prostředí školy a doprava. Vše to zní 

dost odborně, a proto se snažíme 

společně prokousat různou proble-

matikou, ale také se věnovat jeden 

druhému, vztahům mezi námi a chce-

me si schůzky udělat pěkné.  

V letošním školním roce jsme si dali 

tyto cíle: 

 Každou schůzku věnovat 

jinému tématu a věnovat se mu 

z hlediska školy i ve spojitosti s naším 

městem. 

 Předávat si zkušenosti a spolu-

pracovat s žáky parlamentu na naší 

škole 

 organizovat soutěž tříd o nejlep-

ší ekokodex a z návrhů vytvořit nový 

školní ekokodex 

9. října 2013 proběhla první schůzka 

ekokroužku a ekotýmu, na které jsme 

se věnovali nejdříve poznávání nás 

všech, hlavně nových členů formou 

hry. Následovalo rozdělení rolí 

a naplánování činností na tento školní 

rok. Schůzka byla věnována školní 

jídelně. Přišla za námi vedoucí 

stravování paní Petra Toušková. 

Nejdříve nám pověděla, jak sestavuje 

jídelníček, na co musí brát zřetel a jaké 

složení stravy je pro nás důležité. 

Potom nám trpělivě odpovídala 

na všechny možné otázky. Např. jsme 

řešili jaké vařit bezmasé jídlo, které 

není sladké. Takové, abychom ho měli 

rádi. Vyzvala nás k tomu, abychom 

přinesli recept, pokud budeme mít tip 

na dobrý oběd.  

Za EKO kroužek 

Mgr. Pavla Šoltésová  
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Hudba 21. století 

Coco Jones  

Coco Jones 

pravým jmé-

nem Courtney 

 (4. 1. 1998, 

narozená ve 

znamení kozo-

roha), je ame-

rická herečka, 

popová zpěvač-

ka, rapperka 

a tanečnice.  

Narodila se v Kolumbii, v Jižní 

Karolíně, ale vyrůstala v Libanonu 

v Tennessee. Už od malička se 

věnovala hudbě a tanci. Její hudební 

kariéra začala přibližně v šesti ti letech, 

kdy hrála a  zpívala na besídce 

mateřské školy. V devíti letech na 

stadionu zazpívala americkou hymnu 

(její otec Mike Jones byl ragbista 

a fotbalista). 

 

Kariéra: 

Coco Jones hraje ve filmu Let It Shine 

(Vnitřní zář). Hrála také v Disney 

seriálech jako je Hodně štěstí Charlie 

nebo Sonny ve velkém světě. 

Vystoupila na udílení cen Disney 

Music Awards se svou písní World is 

Dancing, tam vyhrála cenu za 

nejvtipnější píseň Sandwich rap. 

Písně: 

Me and You, Holla at the DJ, 

World is Dancing, Royals (cover 

Lorde),  

Unconditionally (cover Katy Perry), 

Good to be Home, 

What I Said, 

Made Of, 

Déjá Vu, 

Sečet 13 atd. 

Alba: 

Coco Jones zatím vydala jedno album 

Made Of. 

Zdroje: Karaoke texty.cz, Coco Jones 

Ondřej Nedorost, 7. A  

Nikola. Švancarová, 7. A 
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Sob polární 

Do tohoto čísla, ve kterém 

vzpomínáme na vánoční svátky, jsme 

nemohly vybrat jiné zvíře než soba. Je 

totiž v době Vánoc velmi zaměstnaný, 

protože doprovází Otce Vánoc (Father 

Christmas) ve Velké Británii nebo 

Santu Clause v USA při rozdělování 

dárků do všech domů. Kdyby těmto 

pánům nepomáhalo sobí spřežení, 

určitě by nadílku neunesli a nestihli 

rozdělit. Mimochodem sob anglicky je 

REINDEER. Ale teď už se podíváme 

na soby vážně: 

Třída: savci - sudokopytníci 

Šířka: 180 cm 

Výška v kohoutku: 90-120cm 

Hmotnost: 230- 400kg 

Potrava: byliny, lišejníky, tráva, kůra 

stromů 

Rozšíření: Sibiř, Aljaška, sever Kanady 

a Grónsko 

Průměrný věk: 15 let 

Způsob života: 

Sobi žijí ve velkých stádech, pouze 

v době říje, která trvá od konce srpna 

do počátku října. Vytvářejí si velká 

teritoria. O samice spolu bojují jako 

naši jeleni. Mláďata se rodí obvykle 

v květnu následujícího roku. Téměř ve 

všech oblastech svého rozšíření sobi 

migrují, někdy až na vzdálenosti 

několika tisíc kilometrů. Přes léto se 

zdržují nejraději v tundře nebo ve 

vyšších horských polohách, na zimu se 

stěhují k hranici severského lesa Sobi 

se při migraci pohybují velmi rychle 

a v běhu mohou dosáhnout rychlosti 

až 51 km/h. 

Zajímavosti: 

 na světě žije podle odhadů až 

5 milionů kusů tohoto zajímavého 

zvířete. 

 V jednom stádě může žít až tisíce 

sobů. 

http://www.venusanka.cz/index.php?p

age=viewclanek&sekce=svet_okolo_na

s&idcl=866 

http://cs.wikipedia.org/wiki/Sob_pol%

3%A1rn%C3%AD  

 Lenka. Horáčková, 8. A 

Andrea Mecerodová,  8. A 

 

 

obr. Lucie Dvořáková, 1. C 

http://cs.wikipedia.org/wiki/Sob_pol%253%A1rn%C3%AD
http://cs.wikipedia.org/wiki/Sob_pol%253%A1rn%C3%AD
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Vánoce plné odpočinku, pohody 

a radosti jsou za námi. 

Určitě jste si na Štědrý den vyzkoušeli 

rozkrajování jablek, posílání lodiček 

ze skořápek … Prověřte si, co všechno 

víte o vánočních zvycích a obyčejích 

v našem vánočním kvízu, kde se 

dozvíte i to, co jste do této chvíle 

možná ani netušili. Přejeme mnoho 

zábavy i poučení.  

1. Kdy by se mělo zasedat na Štědrý 

den k večeři? 

a) když se zvenčí ozvou koledníci 

b) když se na nebi objeví první 

hvězda 

c) jakmile se setmí  

2. Co se dělalo, podle tradice, 

s kostmi a zbytky od štědro-

večerní večeře 

a) zakopaly se pod ovocné 

stromy, aby zajistily dobrou 

úrodu 

b) rozházely se před vchodem 

do  chléva, aby měl dobytek 

dobré maso 

c) spálily se, jinak mohly přinášet 

smůlu 

3. Pod talíře se při štědrovečerní 

večeři dává několik rybích šupin. 

Co mají zajistit?? 

a) kapra na příští Vánoce 

b) peníze 

c) hojnou úrodu 

4. Když se nohy štědrovečerního 

stolu obtočí provazem, tak to pro 

příští rok znamená, že: 

a) všichni přítomní si udrží 

pevné rodinné svazky 

b) domu se celý rok vyhnou 

zloději 

c) nikdo z přítomných do roka 

nezemře 

5. Na štědrý den se, podle pověry, 

nesmí: 

a) uklízet 

b) utírat prach 

c) věšet prádlo 

6. Co znamená, pokud se při 

pouštění lodiček z ořechových 

skořápek drží lodička u kraje 

nádoby? 

a) že člověk brzo zemře 

b) že se bude příští rok držet 

doma 

c) že ho postihne nějaké neštěstí 

7. Který tvar se musí objevit 

v  rozkrojeném jablku, aby 

člověk mohl nový rok počítat se 

zdravím a štěstím?  

a) křížek 

b) hvězdička 

c) trojúhelník 

8. Který kov se o Vánocích obvykle 

lije? 

a) olovo 

b) železo 

c) cín 
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9. Čerstvý chléb upečený 25. 

prosince a vejce v tento den 

snesená mají prý:  

a) sraženou střídku a zkažený 

žloutek 

b) dlouhou trvanlivost 

c) kouzelnou moc 

 
 

 

Leoš Sáblík, 9. A  

 

10. Dívka se do roka vdá, jestliže 

zaklepe střevícem na kurník a 

uslyší:  

a) kohouta 

b) slepici 

c) ticho 

11. Podobu nastávajícího ženicha 

dívka hádala podle: 

a) jádra z ořechu 

b) polínka vytaženého z hranice 

dřeva 

c) odkrojené slupky z jablka 

12. Ze které země k nám přišel zvyk 

zdobení vánočního stromku? 

a) z Ruska  

b) z Německa 

c) ze Švýcarska 

13. Proč se nenechává na jmelí 

poslední bobulka do příštích 

Vánoc? 

a) aby z domu neodešla láska 

b) aby se držely peníze 

c) abychom měli štěstí 

14. Psaní milostných dopisů na 

Štědrý den přinášelo milencům: 

a) nehynoucí lásku 

b) štěstí 

c) smůlu 

15. Kdo nikomu nedaruje na Štědrý 

den dárek: 

a) přijde na mizinu a dočká se 

bídy 

b) bude mít smůlu v lásce 

c) potká ho neštěstí a špatné 

zdraví 

Lenka Večeřová, 9 A  

Anna Vávrová, 9. A 

 

 

Jana Vavrová, 9. B  

 

 

 

 

 

Odpovědi: 

1. b), 2. a), 3. b), 4. b), 5. c), 6. b), 7. b), 8. a), 

9. c), 10. a), 11. b), 12. b), 13. a), 14. c, 15. a) 
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Recepty 

Dortíky (Cupcakes) 

Recept na zhruba 

18 porcí.  

Délka přípravy je 

20 minut a peče se 

zhruba 50 minut. 

Na těsto potřebujeme:  

130 g cukru krystal 

200 g mouky (polohrubé, pokud není, 

stačí hladké) 

jedna špetka citrónové kůry 

(nastrouhat čerstvou nebo ze sáčku 

koupenou) 

jedna špetka soli 

3 vejce 

60 ml mléka 

1 kypřící prášek  

1 vanilkový cukr 

112-113 g Hery na pečení 

Na náplň potřebujeme: 

krém Dr. Oetker 

a) vanilkový, když budete chtít např. 

kávový, přidáte 1,5 polévkové lžíce 

rozpustné kávy  

b) koupit jiný druh krému 

(čokoládový či jiný) 

c) dortíky se dají ozdobit různými 

posypy, sušenými např. kokosem, 

sušenkami nebo marcipánem    

Ještě potřebujeme:  

plech na muffiny nebo silikonové 

formičky  

papírové košíčky 

mixér nebo robot 

zdobící špičky a cukrářský sáček 

Příprava:  

Do mixéru či robotu vložíme 3 vejce 

a  60 ml mléka a mírně rozmixujeme. 

Poté navážíme cukr a vysypeme do něj 

vanilkový cukr, opět vložíme do 

mixéru. Do mouky přidáme kypřící 

prášek, nasypeme do mixéru. Vše 

rozmixujeme. Až vznikne hustější 

těsto, můžeme začít plnit košíčky 

(kdyby těsto bylo tekutější, není to 

špatně). A ještě jedna maličkost, pokud 

chcete čokoládové dortíky, nasypete 

do těsta 2 polévkové lžíce kakaa. Teď 

začneme plnit košíčky, kterými jsme si 

vyplnili celý plech nebo silikonové 

formičky. Košíčky plníme polévkovou 

lžící, malou naběračkou (ideálně 

naběračkou na zmrzlinu). Košíčky 

naplníme zhruba do ⅔, protože se 

nafouknou. Naplněné košíčky dáme 

péct do předem předehřáté trouby na 

180 °C zhruba na 20 minut. V polovině 

pečení plech otočíme, aby se dortíky 

propekly ze všech stran. Jestli chcete 

poznat, zda jsou dortíky už upečené, 

vytáhněte je a do jednoho jemně 

zabodněte přímo doprostřed špejli. 

Pokud je po vytáhnutí suchá, jsou 

dortíky hotové. Můžete je sníst hned, 

ale pokud je chcete ozdobit krémem, 

doporučuji je dát vychladnout. Krém 

Dr. Oetker má na zadní straně návod, 
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jak ho udělat. Poradím, že jeden sáček 

stačí zhruba na 18 dortíků (do krému 

lze přidat také potravinářské barvivo, 

já to však dělám nerad, protože krém 

ztrácí hodně na chuti). Dále se dortíky 

dají ozdobit cukrovou polevou, která 

se vytvoří smícháním bílků kapky 

vody a hodně cukru. Musí vzniknout 

velice hustá kašička, v té potravinářské 

barvivo nevadí. Dortíky jsou ideální 

malé módní deszertíky třeba pro 

návštěvu nebo na svačinu. Nejlepší na 

nich je, že se dají udělat na jakoukoliv 

událost třeba na Vánoce nebo 

Velikonoce. 

Ondřej Nedorost, 7. A  

Zdroj: foto autora 

Šnecidortíky s brusinkovo-čokoládo-

vou náplní 

Doba přípravy je asi 25 minut, doba 

pečení zhruba 10 minut a těsto vystačí 

asi na 80 kusů. 

Tak jdeme na to, 

Na těsto potřebujeme:  

37  g hladké mouky 

150 g cukru krystal 

1 balíček vanilkového cukru 

1 vejce 

180 g změklého másla nebo margarínu 

2 PL vody 

2 zarovnané KL kakaa 

Na náplň potřebujeme: 

125 g nasekaných sušených brusinek 

50 g mletých mandlí 

80 g nasekané hořké čokolády 

1 vejce 

1 balení skořicového cukru 

Ještě potřebujeme:  

2 plechy na pečení (30x40 cm) 

Příprava:  

Na přípravu náplně v míse vařečkou 

smícháme brusinky s mandlemi, 

čokoládou, vejcem a skořicovým 

cukrem. V míse smícháme mouku 

s cukrem, vanilkovým cukrem, vejcem, 

máslem a vodou a ručně vypracujeme 

do hladka. Těsto rozdělíme na 

poloviny a do jedné zapracujeme 

kakao. Na pomoučněné pracovní ploše 

vyválíme světlé i tmavé těsto na pláty 

tmavé 20x10 cm, světlé na 40x20 cm. 

Na těsto naneseme náplň a uhladíme. 

Podélně rozřízneme a každý obdélník 

zvlášť srolujeme. Uložíme na 1 hodinu 

do chladničky. Rolády nakrájíme 

ostrým nožem na plátky o tloušťce 

1 cm a rozložíme na plechy vyložené 

papírem na pečení. Vložíme 

do předehřáté trouby a pečeme. 

Elektrická trouba: 200 °C  

Horkovzdušná trouba: 180 °C 

Plynová trouba: stupeň 4 

Šneky necháme vychladnout. 

Zdroj: receptář Dr. Oetker č. 36 (rok 

2013) Přeji dobrou chuť  

Anežka Formánková, 6 A  
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Jak nám kočka snědla cukroví 

Týden před Vánoci u nás doma vždy 

pečeme cukroví. Klasikou jsou tlapky 

a  linecké. Vždycky jsme ho nechávali 

po upečení na kuchyňské lince. Ten 

rok jsem se na Vánoce hrozně těšila 

a  nemohla jsem usnout. V klidu jsem 

si ležela a najednou jsem slyšela, jak 

cosi v kuchyni křupalo. Vyšla jsem 

z  pokoje, rozhlédla jsem se po kuchyni 

a uviděla naši kočku Mňoukalku stát 

na lince a ládovat se cukrovím. 

Vyběhla jsem na ni, ona se lekla 

a  utekla do obyváku. Běžela jsem za ní 

a viděla, jak vyskočila na křeslo, lehla 

si a nasadila výraz ve stylu: “Já si tu už 

dvě hodiny tak pěkně spím, to jsi mě 

opravdu musela budit?“. Ráno jsem to 

ani nemusela ohlašovat rodičům, 

vzbudila mě máma, jak říkala tátovi 

(no, spíš to na něj křičela), že nám 

někdo snědl cukroví. Mňouky jsme 

pokárali a napekli nové cukroví, které 

jsme schovali do spížní skříně. Tam už 

nám ho kočka nesnědla.  

☺♣♫ 

Michaela Drápalová, 7. A  

O kočičce Tlapce 

1. kapitola 

Holčička Katka dostala k narozeninám 

kočku a pojmenovala ji Tlapka. Měla 

z ní velkou radost. Tlapka se ale trošku 

bála. Hned první noc utekla oknem. 

Když se Katka ráno probudila a koukla 

do pelíšku, lekla se a křičela na 

maminku: „Tlapička zmizela!“ 

Maminka byla také vyplašená. „My 

jsme zapomněly zavřít okno,“ 

vzdychla maminka. Katka se roz-

plakala. Maminka ji utěšovala, že se 

Tlapička určitě vrátí.  

Po pár hodinách se Tlapička opravdu 

vrátila. Katka měla velkou radost. 

Od té doby už Tlapka nikdy neutekla. 

Katka měla Tlapičku moc ráda 

a zdobila ji různými mašlemi. Tlapce 

se to moc líbilo. 

  

obr. Vladimíra Odehnalová, 3. C  

2. kapitola 

Jednoho dne si Katka a Tlapka šly hrát 

ven. Na zahradě si kutálely míčem sem 

a tam a tam a sem. Najednou si Katka 

všimla, že se něco hýbá za keřem, něco 

mourovatého. Katka řekla Tlapce, ať to 

jde prozkoumat. Tlapka poslušně šla 

a ejhle! Byl to kocourek. Tlapka se ho 

zeptala:“ Jak se jmenuješ?“ „Mourek,“ 

odpověděl kocourek. Kočička mu 
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navrhla, jestli si s nimi nechce hrát. 

Mourek nadšeně souhlasil.  

Katce se kocourek moc líbil a hned se 

běžela zeptat maminky, jestli by si ho 

nemohla nechat. Maminka souhlasila 

a Katka byla nadšená. 

 

obr. Vladimíra Odehnalová, 3. C  

Všichni spolu spokojeně žili a Tlapka 

měla za pár měsíců koťátka, jedno bílé, 

druhé černé, třetí zrzavé a čtvrté 

mourovaté. 

Vladimíra Odehnalová, 3. C 

Čau lidi, tak jsem zase zpět 

a teď vám řeknu pokračování  

Poté co jsem vyšla z ateliéru, jsem 

očekávala zprávu, zda jsem přijatá. 

Za dva dny jsem dostala mail, že mě 

vzali. Byla jsem moc šťastná. Nastal 

4. srpen a já jsem vyrazila za 

dobrodružstvím. Cesta trvala asi 

hodinu a půl. Dojeli jsme na místo. Byl 

tam i Michal Suchánek, který 

vypravoval svoji dceru Bereniku (moc 

prima holčina). Byla velká fronta a až 

přišla řada na mě, tak tam byla velice 

nepříjemná paní, která na mě začala 

ječet, protože jsem měla copánky: „Jsi 

normální, okamžitě si je rozpleť!“ 

Dívala se mi na hlavu, jestli nemám 

vši. Prošla jsem. ÚF. Vybalila jsem se 

a skamarádila jsem se hned se všemi. 

Pak jsme se šli podívat, kdo všechno 

ještě přijel. A koho to nevidím.  Byl 

tam můj velký idol z televize Zdeněk 

Piškula (hrál ve Vyprávěj). Když jsem 

ho uviděla, zachovala jsem se úplně 

nemožně. Začala jsem pištět a  červenat 

se. 

A na další se nechte překvapit  

Marcela Karásková, 9. B 
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Lea Petřivalská, 6. A 

 

 

 

 

 

Jáchym Heroudek, 7. B
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Určitě jste je poznali! 

Kdo byl ten brečící chlapec, který slavil 

své druhé narozeniny v minulém čísle, 

a  usměvavé dítě s hrníčkem v ruce?  

Dnes se tomu jistě směje pan učitel 

František Pokorný. A pan učitel Jiří 

Vocilka i teď každé ráno s úsměvem pije 

z hrníčku.  

Určitě je znáš, jen jestli je 

poznáváš! 

Před sebou máte dvě fotografie osob, které 

často potkáváte na školních chodbách. 

Může to být kterýkoli člen pedagogického 

sboru nebo zaměstnanec školy. Že je 

nepoznáváte? To asi bude tím, že jsou to 

fotky z trochu mladších let a dané osoby 

se od té doby nepatrně změnily. Zkuste 

hádat, o koho jde…. 

 

 

 
 

 
Správné odpovědi se dozvíte v příštím 

čísle. 

Slovo závěrem 

Zimní číslo Rosníka je na světě! Má 

krásný nový kabátek. Je plné 

vzpomínek na vánoční atmosféru, ale 

také nabité zajímavými informacemi. 

Přináší úplnou novinku. Překročili 

jsme práh naší školy a vyrazili pro 

informace do města. Chtěli bychom si 

to zopakovat i příště a ukázat vám 

nějaké zajímavé místo v Rosicích nebo 

vás seznámit s nějakou osobností. 

Život školy je přece součástí života 

celého města. Doufáme, že se v našem 

časopise něco dozvíte a také se u něj 

pobavíte. Moc děkujeme všem, kteří se 

na tvorbě tohoto čísla podíleli. Stále 

platí, že uvítáme tipy na témata našich 

článků či tipy na místa, kam by měl 

Rosník vyrazit za novými reportážemi. 

Vítáme i nové spolupracovníky.  

Užijte si krásnou zimu! Zase na jaře 

na shledanou!  

Za redakci Rosníka se s vámi loučí 

       Mgr. Jana Odehnalová   

                                                a                                                                                                              

            Ing  Gabriela Folvarčíková 


